
V tom istom kraji boli pastieri, ktorí v noci bdeli a strážili svoje
stádo. Tu zastal pri nich Pánov anjel a ožiarila ich Pánova slá-
va. Zmocnil sa ich ve¾ký strach, ale anjel im povedal: „Nebojte
sa. Zvestujem vám ve¾kú radosž, ktorá bude patriž všetkým
¾uïom: Dnes sa vám v Dávidovom meste narodil Spasite¾,
Kristus Pán. A toto vám bude znamením: Nájdete diežatko
zavinuté do plienok a uložené v jasliach.“ A hneï sa k an-
jelovi pripojilo množ stvo nebeských zástupov, zvelebovali
Boha a hovorili: „Sláva Bohu na výsostiach a na zemi
pokoj ¾uïom dobrej vôle.“  (Lukáš 2, 8.14)

Ročník XI. Číslo 4, december 2005 Cena  5 Sk
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V tejto rubrike dávame priestor vašim otázkam, ktoré ste mali mož-
nosť vo forme anketového lístka vhodiť do jednej zo zberných schrá-
nok. Na otázky odpovedá starosta obce Ing. Milan Tóth.

Ak ideme do obchodu, či do kostola po našich nových chodní-
koch, stretávame sa na nich s cyklistami. Ako chcete riešiť situáciu,
aby chodníky využívali iba chodci?

Som rád, že takto verejne položenú otázku si môžu prečítať aj tí,
ktorí chodník využívajú pri jazde bicyklom. Chodník, ako to vyjadruje
už samotný názov, má slúžiť chodcom, nie cyklistom. Jednoducho, ak
sa vyskytnú takéto prípady, teba dotyčných cyklistov priamo upozorniť.

V obci sa pohybuje množstvo psov pobehujúcich po ulici. 
Je treba priznať, že v súčasnosti s tým máme v obci problémy. V ne-

dávnej minulosti stačilo zavolať asanačné služby a tá túlavých psov
pozbierala. Dnes však nastali zásadné zmeny. Podľa vyjadrenia vedúce-
ho asanačnej služby, pred odchytom túlavých psov musí obec mať spl-
nené nasledovné podmienky: musí mať dostatok voľných kotercov. Tú-

lavé psi budú odchytené uspávacou injekciou a následne dopravené do
obecných kotercov. Tu ich musí obec najmenej 5 dní držať (kŕmiť i napá-
jať) a zároveň hľadať a vyzývať majiteľov psov. Až po uplynutí 5-tich dní
môže požiadať obec o likvidáciu takýchto túlavých psov. Pre úplnosť,
jedna uspávacia injekcia stojí cca 1800 Sk, jedna injekcia na usmrtenie
stojí 300 Sk. Na takéto podmienky sa musí obec osobitne pripraviť.
Prosím však tých, ktorí sa stretnú s túlavými psami, aby nám podľa
možnosti nahlásil (obyčajne sa to vie), kto je majiteľom takýchto psov.
Až potom môže obec v tejto veci konať a postihovať aj majiteľa túlavé-
ho psa.

Pán starosta, kedy sa dokončí telocvičňa na našej škole?
Na túto otázku starosta obce odpovedá v rubrike o investičnej výs-

tavbe v obci.
Pán starosta, kedy sa bude riešiť oprava ciest?
Na túto otázku starosta obce odpovedá v rubrike o investičnej výs-

tavbe v obci. Ing. Milan TÓTH, starosta obce

Všetkým detičkám, ktoré odpovedali na na-
šu otázku ďakujeme a ich rodičom odkazuje-
me, aby urýchlene poslali doporučene list Ježiš-
kovi, aby im želané darčeky priniesol.

ANKETA

Pýtate sa starostu obce • Pýtate sa starostu obce 

Pýtali sme sa našich detí čo si želajú pod vianočný stromček?

Ivanka Jureková: 
rupsak, kuchynku 

a vysávač 

Alicka 
Švedová: 
vysávač

Nela Bakšiová: 
bábiku baby born,

ktorá rozpráva

Gabika Jamborová: 
bábiku chou-chou 

a kočiarik

Lacko a Veronika Szelesovci: bábi-
ku, ružovú fľaštičku, ružový cumlík

a mliečko, čo sa nikdy nerozleje

Laurika Papcunová: 
pokladňu

Dobrá novina
Obnovená tradícia koledova-

nia spojená s finančnou zbierkou
pre potreby afrických detí pod náz-
vom Dobrá novina sa v týchto
dňoch púšťa do svojho 11. ročníka.
Ako tomu bolo aj po minulé roky,
tak i teraz sa chceme pridať  celá
valalická farnosť a podporiť ušľach-
tilé ciele, ktoré vedú k odstráneniu
chudoby vo svete. Oslovené deti z
Valalik, Kokšov - Bakše a Geče sa s
veľkou radosťou zapájajú do kole-
dovania už asi 7 rokov. Myšlienke
pomoci chudobným sa na Sloven-
sku veľmi dobre darí. Slovenské
deti svojou ochotou pomáhajú
zlepšiť skromné podmienky v af-
rických krajinách, dať kamarátom
na čiernom kontinente nádej na
lepší život. Chudoba to nie je, ak si
nemôžeme kúpiť každý týždeň ne-
jaké dobré rifle alebo auto na diaľ-
kové ovládanie či ísť dvakrát do ro-
ka na dovolenku. Chudoba - to je
strata všetkého: rodiny, strechy nad
hlavou, pocitu istoty... Chudobní
nemajú teplú večeru. Tí jedia raz
do dňa, ak vôbec. Na svete zomie-
ra každé 3 sekundy jedno dieťa a
dôvodom je často hlad. Skúsme aj

my svojou finančnou pomocou
prispieť k odstráneniu biedy vo
svete. Za tých pár rokov existova-
nia Dobrej noviny sa podarilo pod-
poriť vyše 80 rozvojových projek-
tov v Keni, Sudáne, Ugande, Mali,
Etiópii, Južnej Afrike, Nigérii, Zam-
bii a Madagaskare sumou vyše 73
miliónov Sk. Z peňazí, ktoré slo-
venské deti vykoledovali sa budujú
základné i stredné školy, remesel-
nícke centrá, internáty, útulky, ba i
ošetrovateľské strediská a nemoc-
nica s chirurgickou sálou.

Na koledovanie sa deti svedo-
mito pripravujú pod vedením spre-
vádzajúcich osôb. 11.12.2005 v
Kostole Troch sv. košických muče-
níkov v Košiciach nad Jazerom sa
uskutočnila svätá omša spojená s
vyslaním koledníkov, ktorú celeb-
roval otec arcibiskup Alojz Tkáč.
Nemohli tam chýbať ani zástupco-
via z valalickej farnosti. Síce nás
bolo iba 9, ale väčšina z nás sa ak-
tívne zapojila do liturgie. Otec arci-
biskup v homílii vyzdvihol aktivity
Dobrej noviny. Jej charitatívny, ale
aj evanjelizačný charakter. Na zá-
ver svätej omše špeciálne požeh-
nal všetkých koledníkov a vykonal
obrad svetla, ktorým poslal deti do

farností, aby rozniesli Kristovo
svetlo. Dodal: „Nech vás všetci
príjmu do svojich rodín ako poslov
Radostnej zvesti.“   Tohtoročné ko-
ledovanie prebehne vo Valalikoch
a Kokšov  Bakši 26. 12. 2005 a v
Geči 1. 1. 2006. Výťažok z koledo-
vania odošleme na účet Dobrej no-
viny, ktorá finančnou podporou
pomáha deťom v Afrike. Ťažisko-
vým regiónom v 11. ročníku Dob-
rej noviny je Južný Sudán, v kto-
rom iba pred dvanástimi mesiacmi
skončila občianska vojna trvajúca
temer 49 rokov. Je naozaj dôležité,
aby sme sa nielen ako veriaci, ale
aj ako humánni ľudia svojimi pros-

triedkami podelili a tak pomohli
budovať pozemský raj. Tak nech aj
v našej obci, ale aj v celej farnosti
zavládne pokoj Božského dieťaťa,
ktorého príchod sa posnažíme
zvestovať. Majme otvorené srdcia
a príbytky pre ohlasovateľov poko-
ja a šíriteľov solidarity v osobe de-
tí, ktoré vo vianočnom čase nav-
štívia vaše rodiny.

Viac informácií o Dobrej novi-
ne nájdete na internetovej stránke
www.dobranovina.sk, alebo
www.erko.sk, ale aj z dokumentu
Siabonga, ktorý bude odvysielaný
25.12.2005 o 11:30 na STV2. 

Pavol KACVINSKÝ

Koledníci
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Marek Papcun: auto na
diaľkové ovládanie

Bibka Jureková: 
kuchynku, vysávač,

sedačku
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Výsledky 2. kola volieb predsedu Košického samospráv-
neho kraja dňa 10.12.2005

Výsledky volieb na území obce Valaliky:

Volebný okrsok č..    1 2 3 

počet oprávnených voličov: 943 819 1092

počet vydaných obálok: 100 83 105

počet odovzdaných obálok: 100 83 105

počet platných hlasov. lístkov: 97 81 104 

spolu oprávnených voličov: 2854

Meno kandidáta politická príslušnosť počet hlasov

Rudolf Bauer KDH,OKS 213

Zdenko Trebuľa SMER,HZD 69

Predsedom Košického samosprávneho kraja s celkovým
počtom hlasov 36 939 sa stal Zdenko Trebuľa. Rudolf Bauer
získal  27 280 hlasov.

OBECNÝ ÚRAD INFORMUJE

Ako sme volili v regionálnych voľbách?
V okrese Košice  okolie najhoršie.

Nedávne regionálne voľby do zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja (KSK) dopadli pre náš región, v ktorom žijeme, dos-
lova katastrofálne. V zastupiteľstve KSK za náš región sme si nezvolili žiadneho poslanca. V obciach mikroregiónu Hornád s počtom vo-
ličov17 768 stačilo na zvolenie do krajského parlamentu 2205 hlasov, pričom samotné Valaliky majú 2852 voličov. V okrese Košice  oko-
lie je celkom 83 280 voličov. Napriek upozorneniam, ktoré boli doručené do každej domácnosti o tom, že je potrebné ísť voliť, túto výz-
vu zobralo vážne len približne 15,67 % voličov. Pri takej nízkej účasti dochádzalo ešte aj k triešteniu hlasov medzi jednotlivými kandi-
dátmi, najbližšie k zvoleniu mal kandidát č. 61 Ing. Milan Tóth, starosta obce Valaliky, ktorý získal 2139 hlasov. K tomu, aby sa mohol stať
poslancom za okres Košice  okolie mu chýbalo 66 hlasov. Výsledok volieb napriek predchádzajúcemu varovaniu je ten, že z 8-mich pos-
lancov za okres Košice  okolie sme nezvolili ani jediného poslanca za územie okresu, v ktorom žije 75% občanov slovenskej národnos-
ti. Naopak, voliči maďarskej národnosti, ktorých je cca 25%, boli disciplinovanejší. Dosiahli, že všetci 8-mi poslanci za okres Košice  oko-
lie sú maďarskej národnosti a pochádzajú z oblasti Moldavy nad Bodvou. Ročný rozpočet KSK bol v roku 2005 3,2 miliardy Sk. V roku
2006 a v nasledujúcich rokoch to bude čiastka ešte vyššia. O rozdelení týchto prostriedkov na území kraja rozhodujú hlasovaním pos-
lanci KSK. Kto bude hájiť záujmy okresu Košice  okolie na území nášho regiónu, keď sme si nezvolili žiadneho poslanca? Odpoveď na
túto otázku by mohli dať predovšetkým tí, ktorí nedávne voľby ignorovali a k voľbám neprišli.

Výsledky volieb do Košického 
samosprávneho kraja

Dňa 26.11.2005 sa konali voľby predsedu a poslancov zastu-

piteľstva  Košického samosprávneho kraja. Nakoľko pri voľbe

predsedu žiadny z kandidátov nezískal nadpolovičnú väčšinu

odovzdaných hlasov, dňa 10. 12. 2005 sa uskutočnilo 2. kolo vo-

lieb predsedu KSK.

Výsledky 1. kola volieb zo dňa 26.12.2005

Výsledky volieb na území obce Valaliky:

Volebný okrsok č..    1 2 3 

počet oprávnených voličov: 944 820 1088

počet vydaných obálok: 143 13 171

počet odovzdaných obálok: 143 133 171

počet platných hlasov. lístkov: 136 131 167 

spolu oprávnených voličov: 2852

Jednotliví kandidáti za mikroregión Hornád do zastupiteľstva

Košického samosprávneho kraja získali vo Valalikoch nasledovné

počty hlasov:

Meno kandidáta politická príslušnosť počet hlasov

Beáta Bakšiová, Ždaňa SF 78

Draxlerová Anna, Čaňa SDKÚ 57

Elizeušová Helena, Skároš ZRS 22

Ivanová Mária, Valaliky SMER,HZD 97

Rečka Michal, Čaňa SMER,HZD 79

Tóth Milan, Valaliky KDH,OKS 372

Veber Jozef, Nižná Myšľa SMER,HZD 56

Vojvoda Ondrej, Nižná Hutka SNS 28

Kandidáti zvolení za poslancov KSK v okrese Košice  okolie a cel-

kový počet hlasov, ktoré v tomto okrese získali (pod čiarou sú

vyznačení náhradníci, ktorí neboli zvolení).

Meno kandidáta politická príslušnosť počet hlasov

István Zachariaš SMK - MKP 2659

László Iván SMK - MKP 2522

Ladislav Bartók SMK  MKP 2493

Jenö Csoltkó SMK  MKP 2415

Jozef Mohňanský SMK  MKP 2383

Imrich Zborai SMK  MKP 2277

Imrich Zborai SMK  MKP 2218

Jozef Konkoly DS,SDKÚ,SZS 2205

Milan Tóth KDH, OKS 2139

Katarína Szabóová SMK  MKP 1958

Mária Lacková NEKA 1754

Michal Rečka HZD, SMER 1602

Štefan Markovič KDH, OKS 1576
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Duchovné okienko•Duchovné okienko•Duchovné okienko
Vianoce v obnove-
nom farskom kostole

Farský kostol Všetkých svätých je
neskorobarokový jednoloďový s klasicis-
tickými prvkami z roku 1786 a je národ-
nou kultúrnou pamiatkou a jedinou his-
torickou v obci.

Po oprave veže s inštalovaním dvoch
nových zvonov v roku 2002 a po prís-
tavbe novej sakristie v roku 2003 pristú-
pilo sa ku generálnej obnove interiéru
kostola (jún-október 2005). Obnova bola
uskutočnená v súlade so stanoviskom li-
turgickej komisie arcibiskupského úradu
a rozhodnutiami krajského pamiatkové-
ho úradu: čo najviac prinavrátiť kostolu
pôvodný vzhľad a zároveň, aby spĺňal
súčasné liturgické kritéria.

Začalo sa s elektroinštaláciou tak,
aby zodpovedala súčasným predpisom.
Vymenili sa hliníkové okná za drevené,
ktorých tvar je na základe archívnych
dokumentov najmä historickej fotodoku-
mentácie. Previedlo sa odvlhčenie stien
a ich ochrana sanačnou omietkou. V
klenbách kostola boli šetrne očistené jes-
tvujúce maľby. V celom kostole sa inštalova-
lo podlahové kúrenie. V lodi kostola bola v
súlade s rozhodnutím pamiatkárov polože-
ná maloformátová matná neglazovaná
dlažba typu gress svetlo okrovej farby, čo
vychádza z regenerácie poslednej význam-
nej slohovej etapy. Výsledkom nového rie-
šenia svätyne, najdôležitejšej časti kostola,
je umiestnenie obrazu všetkých svätých na
čelnú stenu a pôvodné centrálne situova-
nie bohostánku. Hodnou každej pozornosti
je účelne a priam umelecky riešená podlaha
z kameňa silickej brezovej. Vnútro kostola
bolo vymaľované vo vhodnej kombinácii
okrových odtieňov. Tohtoročná obnova in-

teriéru bola ukončená novými vonkajšími a
vnútornými dverami, novými dubovými la-
vicami a zreštaurovanými sochami. Dva týž-
dne pred znovu otvorením kostola sa zača-
lo s úpravou predkostolného priestoru a to
položením novej dlažby korešpondujúcej s
parkom prof. Hlaváča.

V deň tretieho výročia zasvätenia far-
nosti Božiemu milosrdenstvu - 26. októbra
bola obnova interiéru kostola ukončená.
Slávnostne sa otvorili nové vchodové dve-
re a vstúpilo sa do obnoveného kostola za
prítomnosti Mons. Alojza Tkáča, arcibisku-
pa-metropolitu, a Ing. Milana Tótha, staros-
tu obce Valaliky. V ten istý deň vo večer-

ných hodinách v obnovenom kostole
Mons. Bernard Bober, biskup-generálny vi-
kár, celebroval slávnostnú sv. omšu spolu s
ďalšími desiatimi kňazmi.V príhovore zás-
tupcu veriacich p. biskupovi bolo spome-
nuté, že som bol iniciátorom, hlavou i mo-
torom celej obnovy. Chcel by som k tomu
dodať: nie nám, Pane, nie nám, ale svojmu
menu daj slávu. Bez Božieho požehnania a
dobrých ľudí vo farnosti by sa to nepodari-
lo. Preto veľké ocenenie a srdečné poďa-
kovanie patrí všetkým darcom, ktorí finan-
čne prispeli  vrátane ústretovej pomoci
Obecného úradu vo Valalikoch, a tiež všet-
kým, čo akýmkoľvek spôsobom zanechali

dotyk svojej práce a námahy na
tomto diele. 

Je naším spoločným želaním,
aby farský kostol bol naďalej cen-
trom a hrdosťou obce a aby spolo-
čenstvo veriacich prispievalo k mo-
rálnemu a pokojnému spolunažíva-
niu.Uprostred našich ľudských do-
movov máme najkrajší skvost,
posvätné centrum, Boží chrám. Je-
ho obnovené vnútro nás perma-
nentne vyzýva k obnove seba sa-
mých, našich dobrých vlastností,
postojov a vzťahov. K tomu si do-
volím pripojiť pozvanie na návšte-
vu obnoveného interiéru kostola, k
účasti na Vianočných bohoslužbách
a zároveň vám všetkým zaželať,
aby sa tieto Vianoce stali pre Vás
uistením, že Pán Boh má vás rád a
že sa o vás stará. A keď ďakujem
po tieto dni za mnohé dary  vráta-
ne úspešnej obnovy interiéru kos-
tola, najviac som Pánu Bohu vďač-
ný za dar tých, ktorých mám rád.
Nech vás prehojne požehnáva v
celom Novom roku.

Mons. Juraj KAMAS, farár

Slávnostna svätá omša

Foto: Ing.Štefan PETRÍK

Rekonštrukcia kostola

Foto: Ing.Milan TÓTH
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SPOLOČENSKÁ   KRONIKA OBCE

Bernátovce:        Viktória Mirgová

Veronika Horváthová

Samuel Kraus

Všechsvätých:    Samuel Kuc

Tomáš Horváth

Košťany: Lívia Hercegová

Kamil Kiš

Sebastián Sviatko

Noví občania 
Buzice:

Ščuka Emil
Pavol Kolesár

Margita Szilágyiová
Marta Šimková
Mária Kažiková

Bernátovce:
Tomáš Holec

Mária Rikková
Všechsvätých:

Gustáv Oros
Košťany:

Margita Sajková
Peter Brestovič

Navždy nás opustili 
✝
✝
✝
✝
✝

✝
✝

✝

✝
✝

✝
✝
✝
✝
✝

✝
✝

✝

✝
✝

Manželstvo  
uzavreli :
Marianna Horváthová, 
Valaliky - Buzice
Ladislav Fako, Blažice

Jarmila Janová, Čaňa
Marek Gaži, 
Valaliky-Všechsvätých

Zo života ZUŠ • Zo života ZUŠ • Zo života ZUŠ • Zo života ZUŠ

Buzice:                Lukáš Kandra

Papcunová Lenka

Pamela Horváthová

Samuel Horváth

Kresby: archív ZUŠ

Vianočný pozdrav od
kolektívu  pedagógov ZUŠ

Všetky veľké náboženstvá boli zvestované,
učenci ich vyložili a zapísali. Napriek tomu stojí
ľudstvo aj naďalej pred veľkým tajomstvom
toho zrodu a lásky, ktorú všetci potrebujeme.
Naša duša z nej žije, bez nej slabneme a
prepadá nás únava, klesá naša viera v samých
seba, mizne naša odvaha. Bez lásky sa
nemôžeme na svet pozerať s vierou, bez nej
sa obrátime do seba a začneme vysávať svoje
vnútro až ho zničíme. S láskou sme tvoriví,
putujeme bez únavy, s ňou jedinou sme
schopní obetovať sa pre druhých. Niekedy sa
nám stane, že očakávame príliš veľa od Vianoc.
Musia byť slávnostné, čarovné, zábavné, tie
pravé, skvelý dar. Nerobme to tak, dôležitá je
láska, o ňu ide. Ostatné je len pozlátka. Z
celého srdca vám prajeme, aby vám Vianoce
boli všetkým, čím majú byť. Kolektív ZUŠ

Blížia sa Vianoce
Nielen deti, ale ja dospelí, my všetci na

najkrajšiu časť roka, lásky čas, na Vianoce.
Znakom prichádzajúcich Vianoc je advent,
ktorého symbolom je adventný veniec v tvare
kruhu, čo symbolizuje nekonečno, ako je Božia
láska, štyri sviece, ako štyri adventné týždne
plné očakávania na pravé svetlo, a nakoniec
rôzne ozdôbky, ktoré ho skrášľujú a obohacujú.

Verím, že aj my všetci, žiaci a učitelia
základnej umeleckej školy, každý svojim malým
pričinením, sme túto krásnu symboliku aspoň
čiastočne naplnili. Našimi skutkami na
skrášlenie a obohatenie obdobia prichá-
dzajúcich Vianoc boli vianočné koncerty pre
rodičov a všetkých našich priaznivcov v 10
obciach okresu Košice – okolie, kde naša škola
pôsobí.

Vyvrcholením predvianočnej koncertnej
činnosti bol 15. decembra 2005 verejný
vianočný koncert a výstava výtvarných prác v
našej obci, v Kultúrnom dome vo Valalikoch.
Snažili sme sa predniesť nášmu vernému
publiku to najlepšie, čo máme. Predstavili sa
žiaci v sólovej hre na jednotlivé hudobné
nástroje, gitarový, akordeónový, husľový súbor

a žiacky orchester. Tanečnými choreografiami
prispel tanečný odbor, sprievodným slovom
literárno – dramatický odbor a ozdobou
koncertu bola bohatá výstava výtvarných prác
žiakov výtvarného odboru.

Symbolicky povedané, do adventného
venca sme vložili 80 originálnych ozdôb,
pretože 80 našich žiakov, ktorí na koncerte
účinkovali svoj koncertný program a vysta-
vené výtvarné práce vlastnoručne a s vlast-
nou fantáziou pripravovali už od septembra
tohto roka.

Na záver našej koncertnej činnosti srdečne
ďakuje našim talentovaným žiakom, ich peda-
gógom, rodičom a nášmu vernému publiku.

Prežite ostatný čas adventu a Vianoc v
pokoji a v pohode.

Pripájam novoročný  pozdrav pre všetkých
čitateľov a občanov Valalík a pre spestrenie
práce našich malých výtvarníkov.

Požehnané a pokojné Vianoce a šťastný
nový rok. Darina GASZIOVÁ

riaditeľka ZUŠ Valaliky
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Investičná výstavba v obci 
Výstavba jazierka 
na potoku 
Myslavanka

Obec Valaliky v spolupráci s
občianskym združením SOSNA re-

alizovali spoločne aktivitu, ktorá je
prvým krokom k oživeniu potoka
Myslavka, pretekajúcim cez obec.
Na Okružnej ulici v miestnej časti
Všechsvätých prebehli začiatkom
decembra (2. a 5.12.) terénne prá-
ce s cieľom vytvoriť na nevyužíva-
nom obecnom pozemku jazierko
oválneho tvaru o rozmeroch prib-
ližne 30x10m. Pretože finančné
prostriedky vystačili iba na čiastoč-
né uskutočnenie  zamýšľaného zá-
meru, jazierko by malo byť dokon-
čené v roku 2006. Práce spočívali
vo vybagrovaní 1-1,5 m hlbokého
jazierka napájaného vodami poto-
ka Myslavka, obec požiadala o tie-
to práce f. Tamix z Geče a f. Toklex
z  Valalík. Pri návrhu jazierka sa zú-
častnil ako odborný poradca aj
Ing. Mydla z SVP Košice, Správy
povodia Hornádu a Bodvy, ktorý
navrhol najvhodnejší tvar a potreb-
nú hĺbku jazierka a posúdil aj pôd-
ne pomery a miestnu hydrologic-
kú situáciu. 

Cieľom zámeru vytvorenia ja-
zierka na Myslavke je zlepšiť stav
životného prostredia v priľahlej
časti obce, obnoviť malú mokraď,
ktorá na tomto mieste bola aj v mi-
nulosti, zlepšiť prietokové pomery
obecného potoka a vytvoriť pod-
mienky pre život vodných rastlín
a živočíchov (vrátane rýb) v tejto
lokalite. Vytvorí sa tým priestor
pre ďalšiu oddychovú zónu v ob-
ci.Vytvorenie jazierka na mies-
tnom potoku Myslavka sa realizo-
valo za podpory o.z. SOSNA v
rámci projektu „Revitalizačné opat-
renia na ramenách, mokradiach a
malých vodných  tokoch v mikro-
regióne Hornád, ktorý podporila
nadácia EKOPOLIS a partnerom
pri tejto konkrétnej aktivite bola
obec Valaliky, celkový rozpočet na
túto aktivitu v rámci projektu pred-

stavoval 18 000 Sk.
V roku 2006 zostáva ešte do-

bágrovať vtokovú časť jazierka, zo-
šikmiť brehy a vysadiť okolo bre-
hov stromy, nasadiť do jazierka
vodné rastliny, upraviť okolie, vy-
rovnať vybagrovanú zeminu a
pod. Potom ostáva už najmä na

miestnych občanoch, ako sa budú
starať o poriadok v jazierku a jeho
okolí.Ďalšou, náročnejšou etapou
v zámere oživenia, či skôr obnove
pôvodného toku potoka Myslavka
by malo byť úplné sprietočnenie
koryta potoka, pri tomto zámere
však budeme potrebovať aktívnu
spoluprácu miestnych obyvateľov,
cez pozemky ktorých potok v mi-
nulosti tiekol.Samuel PAČENOVSKÝ

Posledné mesiace 
roka v znamení 
zvýšenej intenzity prác

Vážení občania,stojíme tesne
pred záverom roka 2005 a tak je
namieste, aby som touto cestou
našim občanom vydal účet zo svo-
jej činnosti za tento rok. Tento rok
bol pre našu obec charakteristický
množstvom i rozmanitosťou vyko-
naných prác.

Výstavba telocvične
pri Základnej škole
Valaliky

Je nosnou investičnou aktivi-
tou obce v tomto roku. Práce na
výstavbe výrazne pokročili. Poda-
rilo sa nám získať 8 mil. Sk, keď
sme boli úspešní pri podaní žia-
dosti v rámci projektu „Vráťme
šport do škôl“ (získali sme 2 mil.
Sk z Ministerstva školstva SR) a bo-
li sme úspešní aj pri podaní žiados-
ti na Ministerstvo financií SR (dos-
tali sme 6 mil. Sk). Z vlastných
prostriedkov obce sme ešte vyčle-
nili na túto stavbu 1,9 mil. Sk. Spo-
lu teda bolo preinvestovaných v
tomto roku takmer 10 mil. Sk. Na
začiatku roka to bola iba kostra
(skelet) stavby bez strechy a nedo-

končeného ani obvodového muri-
va. Dnes je celá stavba, domuro-
vaná a prakticky uzavretá. Teloc-
vičňa je dvojpriestorová  pozostá-
va z tzv. malej (gymnastickej) te-
locvične s vnútornými rozmermi
12x18m a veľkej (na loptové hry)
o rozmeroch 18x36m. Malá teloc-
vičňa je prakticky dokončená. Je
vybielená s osadenými radiátormi
a namontovaným športovým za-
riadením (ripstoly, hrazda, kruhy,
šplhacie laná a tyče, basketbalové
koše). Chýba už len konečná povr-

chová úprava podlahy. Pôvodne
sme chceli túto malú telocvičňu
uviesť do prevádzky tesne pred
Vianocami avšak z dôvodov ne-
dostatočne vyzretého betónu ne-
mohla byť vykonaná konečná po-
vrchová úprava podlahy. Podľa od-
hadu odborníkov bude možné túto
úpravu podlahy vykonať najskôr
koncom mesiaca január 2006. Vo
veľkej telocvični sú takmer hotové
hrubé vnútorné omietky, ukonče-
né sú práce na zateplení a dreve-
nom obklade stropu, namontova-
né osvetľovacie telesá a na cca
2/3-nách podlahovej plochy sú vy-

konané práce na tepelnej izolácii
podlahy a konečnej betonáže pod
budúcu špeciálnu povrchovú úp-
ravu tejto podlahy. V priestore so-
ciálnych zariadení sú vymurované
všetky priečky a ukončené sú prá-

ce na zateplení a drevenom obkla-
de stropu. Na úplné dokončenie
stavby včítane vonkajšej fasády,
príjazdovej komunikácie, parkovis-
ka, vonkajšieho osvetlenia a sado-
vých úprav je potrebných ešte 10
mil. Sk. Celkový náklad stavby je
33 mil. Sk. Bol by som veľmi rád,
keby sa nám aj v budúcom roku
podarilo byť tak úspešnými ako v
tomto roku a stavbu telocvične de-
finitívne ukončiť. Čakajú na to žiaci
Základnej školy, ale aj celá športo-
vá verejnosť našej obce.

Výmena okien
na Zdravotnom
stredisku

Na Zdravotnom stredisku sme
vymenili staré, prehnité a netesné
okná za plastové. Náklad bol cca
500 tis. Sk. Na túto akciu sa nám
podarilo získať 300 tis. Sk, keď
sme boli úspešní v projekte, ktorý
sme podávali na Ministerstvo fi-
nancií SR. Na objekte je potrebné
urobiť novú strechu a zateplenie
fasády.

Oprava miestnych
komunikácií

Na uliciach Zvoničná a Okruž-
ná boli vykonané vysprávky ko-
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Investičná výstavba v obci 
munikácií a urobené nábehové
plochy na zrekonštruovanú komu-
nikáciu na Kokšovskej ulici v cel-
kovom náklade cca 530 tis. Sk.

Rekonštrukcia
komunikácie na
Kokšovskej ulici

Ako poslancovi (dnes už bý-
valému) za Košický samosprávny
kraj (KSK) sa mi podarilo presadiť
položenie nového asfaltového ko-
berca na Kokšovskej ulici z pros-
triedkov KSK vo výške 2 mil. Sk.
Vzhľadom na predchádzajúci veľ-
mi zlý technický stav tejto komuni-
kácie občania našej obce a isto aj
občania obce Kokšov  Bakša túto
investičnú akciu uvítali.

Výstavba obecných
chodníkov

Za pomoci našich nezames-
tnaných  v rámci aktivačných prác
sme vykonali pokládku novej dlaž-
by na chodníku na druhej strane
Hlavnej ulice v časti Buzice v dĺžke
cca 400m. 

Výsadba verejnej
zelene

Naša obec sa zapojila do spo-
ločného programu zazeleňovania

obcí podporovaného finančne
spoločnosťou US Steel Košice. Z
prostriedkov tejto spoločnosti sme
získali 72 tis. Sk, ktoré sme použili
na výsadbu verejnej zelene na
existujúcich plochách na Kokšov-
skej a Zvoničnej ulici a tiež na voľ-
nej ploche pri vstupe do obce zo
smeru od Košíc. Vlastný vklad ob-
ce do tejto akcie bol cca 50 tis. Sk.

Budovanie auto-
busových zastá-
vok SAD

Na Hlavnej ulici v smere od
Čane sme vybudovali dve no-
vé autobusové prístrešky v čas-
ti Košťany a v časti Všechsvä-
tých. Vyrobený je tiež aj auto-

busový prístrešok na Kokšov-
skej ulici, ktorý sme však z ča-
sových dôvodov nestihli zabu-

dovať, tento bude zrealizovaný
v jarných mesiacoch budúceho
roku.

Vážení spoluobčania,
záverom by som sa chcel poďakovať všetkým za všetkým za vaše

pochopenie pre prácu, ktorú vykonávame pre zlepšenie životných
podmienok v našej obci ako aj pre jej skrášlenie. Mňa osobne trápi veľ-
ký neduh v našej obci  vandalizmus a zakladanie čiernych skládok od-
padu. Veľmi ťažko sa nám takéto nežiaduce javy odhaľujú. Tých niekoľ-
ko nedisciplinovaných jednotlivcov marí našu i vašu snahu žiť v pek-
nom, čistom a upravenom prostredí našej obce. Bez vašej pomoci a
spolupráce sa nám nepodarí tento neduh v našej obci odstraňovať.
Preto vás prosím v tejto oblasti o spoluprácu. A ešte jedno poďakova-
nie:veľmi si vážim a ďakujem všetkým tým, ktorí prišli k voľbám 26.no-
vembra a 10.dcembra t.r. Osobitne chcem poďakovať tým, ktorý mi vo
voľbách dali svoj hlas.

Želám všetkým našim občanom pokojné a duchovne hlboko pre-
žité Vianoce, v novom roku veľa radosti a úspechov vo vašom živote.

Ing. Milan TÓTH, starosta obce

Foto na dvojstrane: Ing.Milan TÓTH
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Škola je miesto, ktoré má žiť, dýchať, má v
ňom pulzovať život. Tá naša takým miestom je.

Prostredníctvom rozličných mimoškol-
ských aktivít dáva žiakom priestor na realizáciu
a rozvoj v rôznych oblastiach. Umožňuje im
naplno využívať voľný čas a aj keď to znie
možno čudne, chodby našej školy neutíchajú
ani po skončení poslednej vyučovacej hodiny.
Ba naopak,  sú naplnené smiechom a hlasmi
detí, ktoré si už bez zvieravého pocitu v
žalúdku vychutnávajú popoludňajšie aktivity. 

Spoločníkmi pri nich sú vyučujúci-koo-
rdinátori, ktorým  záleží na tom , aby deti
nevnímali školu len ako nutné zlo, ale hlavne
ako miesto , kde sa môžu naučiť mnoho
nového a zaujímavého v spoločnosti svojich
kamarátov i prvých lások.

Spolu so začiatkom nového školského roka
sa spustila lavína rôznych akcií. A ako sa o nich
deti dozvedia? Od septembra začal svoju
činnosť Rozhlasový krúžok, ktorý presne
informuje o každej jednej  mimoškolskej
činnosti. Každý deň sa vďaka nemu nesú počas
veľkých prestávok  éterom školy tóny hudby,
vyznania i venovania.

Na prelome septembra a októbra sa začala
činnosť Žiackeho parlamentu.  Jeho prvou
akciou bol týždeň aktivít nazvaný ,,Letom
svetom". Pod týmto názvom sa ukrývajú
športové akcie ako súťaž dievčat vo vybíjanej,
deviataci si zmerali sily s učiteľmi vo futbale a
deviatačky vyzvali na súboj vo vybíjanej tú
nežnejšiu časť zborovne. Počas tohto týždňa sa

začali aj pravidelné aerobikové stretnutia
dievčat a učiteliek, ktoré našli v sebe odvahu
a chuť niečo urobiť pre svoje zdravie. Tento
činnosťou a hlavne pohybom naplnený týždeň
sa skončil, ako inak, opäť pohybom. Záver,
podľa vyjadrení detí, skvelého týždňa patril 1.
školskej diskotéke organizovanej v budove
školy. Ako už tradične tak aj tentokrát sa deti
vyšantili pri výbornej hudbe. Nezabúdame
však ani na ochranu prírody a tak sme sa
znova zapojili do zberu papiera. Keďže každá
dáma túži byť krásna a aj tu platí to staré
známe : ,,čo sa v mladosti naučíš,..." ,tak všetky
dievčatá uvítali popoludnie s názvom Koz-
metický salón. Dozvedeli sa mnoho nového a
aj zaujímavého o starostlivosti o pleť, nových
i overených kozmetických prípravkoch. Viete
si predstaviť Halloween v škole bez diskotéky
a primerane bláznivej výzdoby? Ani deti nie. A
preto patril posledný októbrový deň všetkým,
ktorí mali chuť sa zabaviť na diskotéke.

Október však prial aj vzdelávaniu a
knihám. Počas Týždňa globálneho vzdelávania
všetky deti mohli vo väčšej miere využiť služby
školskej knižnice, ktorá, po presťahovaní do
nových priestorov, ešte vonia novotou. Mohli si
tiež vybrať z množstva zaujímavých kníh
ponúkaných na Knižnej burze.

Aj žiaci, ktorí sa so záujmom venujú
matematike získali možnosť zasúťažiť si.
Najlepšie výsledky medzi 5.a 6. ročníkom
dosiahli žiaci 5.B prvé miesto, 6.A druhé
miesto, 5.A tretie miesto, medzi 7.a 8.

ročníkom dosiahli žiaci 8.B prvé miesto, 8.C
druhé miesto a 7.A tretie miesto. Srdečne
blahoželáme.  

V jeden sychravý deň sa uskutočnila aj
ďalšia zaujímavá akcia. Do školy prišli policajti –
psovodi, ktorým robil spoločnosť cvičený pes.
Deti si mohli pozrieť rôzne zbrane, vyskúšať
spôsob sebaobrany a hlavne sa presvedčiť, že
ani hrubý a nepriepustný oblek nezabráni
cvičenému psovi konať si svoju povinnosť. O
tom by vedel rozprávať pán učiteľ, ktorý sa v
tom obleku ukrýval.

November u nás patril tancu. Keďže
chlapci nenašli v sebe dostatok odvahy, tak si
v tanečnej súťaži nazvanej ,,Vytancuj si svoju
výhru " stretli len dievčenské konkurentky.

V decembri vyšlo prvé číslo EKO časopisu,
ktoré je naplnené až na prasknutie infor-
máciami o ekologických aktivitách školy.

Aj keď december je v plnom prúde, škola
sa nechystá uložiť na zimný spánok. Viete, čo
chystáme? K dávnym predvianočným zvykom
neodmysliteľne patrí aj pečenie perníkov. Ich
vôňa sa bude niesť chodbami školy spolu s
vianočnými piesňami. Posledný predprázd-
ninový deň bude tak ako aj po iné roky patriť
Vianočnej akadémii, ktorá bude prehliadkou
najväčších talentov našej školy. A verte, nie je
ich málo !

Škola by mala dýchať, žiť, ...Tá naša určite
žije! Dôkazom toho sú spokojní žiaci, ich rodičia
a v neposlednom rade aj my, učitelia. 

Martina KAJATÝOVÁ, učiteľka ZŠ Valaliky

Zo života ZŠ • Zo života ZŠ • Zo života ZŠ • Zo života ZŠ • Zo života ZŠ 

Mikuláš vo Valalikoch
6.december je meninový sviatok sv. Miku-

láša, ktorého zaiste pozná každý, či je dieťa a
či v pokročilejšom veku. Samozrejme nevyne-
chal ani Valaliky, kde do okna doniesol nejaký
ten darček. Okrem tajomného, často rodičov-

ského dobrodinca, sme v obci mohli zazrieť aj
biskupa s bielou bradou v  doprovode anjelov.
Sv. Mikuláš potešil a obdaroval našich škôlka-
rov v obidvoch materských školách a neobišiel
ani našich prváčikov. Zavítal aj do základnej
umeleckej školy, na obecný i farský úrad,  ne-
zabudol ani na zdravotné stredisko. Všetkým

dokázal urobiť radosť a vykúzliť
úsmev na tvári. P. K. 

Pohľad do svetla 
plameňa sviece

V presýpacích hodinách času
už zostáva iba zopár zrniek. Je ich
tam práve toľko, koľko je dní do
konca roka. Pohľad na štyri horia-
ce sviece na adventnom venci
nám pripomína, že sa blíži čas naj-
krajší v roku  čas Vianoc. Možno aj
vám vždy keď hľadíte do svetla
plameňa horiacich sviec, myseľ
zablúdi do minulosti. A možno si
to ani neuvedomíte a začnete re-
kapitulovať. Zrazu sa vám objaví
pred očami prvý deň tohto roka
sľuby a záväzky, ktoré ste si vtedy
dali. A možno sa vám pri tom
mraští čelo ako dôkaz toho, že nie
všetko sa vám vydarilo podľa va-
šich predstáv. Ale práve v tom is-
tom okamihu nesplnené želania a
túžby striedajú príjemné spomien-
ky na všetky vaše úspechy. Mož-
no je to okamih v ktorom ste sa

dozvedeli, že budete rodičom, niekto si našiel
nové zamestnanie, niekto postavil dom, niekto
stretol svoju životnú lásku a iný zas ďakuje za
zdravie či už pre seba alebo pre blízkych. A
spomienky plávajú ďalej a žiara sviec vás unáša
do budúcnosti. Príjemne vás hreje pocit, že
opäť sa na istý čas zastaví váš uponáhľaný život
a atmosféra Vianoc vás vtiahne do svojho dia-
nia. Možno si predstavíte nádherný vianočný
stromček v Parku Profesora Hlaváča a vidíte ta-
ký istý vo svojom dome. Neviem ako vy, ale ja
už cítim jeho nádhernú vôňu živice. Vo svojich
predstavách pokračujete ďalej. Stromček už sto-
jí v izbe a ponúka na obdiv svoju krásu. Tejto
čerešničke na torte však predchádza množstvo
iných udalostí. Nežnejšie polovičky si predsta-
vujú, že k Vianociam neodmysliteľne patrí upra-
taný rodinný dom a rozvoniavajúce koláče a
medovníky. Muži možno myslia nato, že via-
nočný stromček v ich predstavách je potrebné
zaobstarať a poniektorí už dokonca stoja v ra-
doch na vianočného kapra. Deti pod stromče-
kom vidia darčeky a želajú si, aby ich listy adre-
sované Ježiškovi boli do nebíčka doručené
včas. Všetci spoločne sa však tešíme na niečo,
čo celému sviatku dáva zmysel. Že opäť po ro-
ku si pripomenieme, že pred 2005 rokmi me-
dzi nás prišlo Svetlo sveta, ktoré vo tmách svie-
ti, že sa nám narodil Kristus Pán. Vo viere pri ho-
riacom krbe slávime tieto sviatky v kruhu na-
šich rodín. Neviem ako vy, ale ja sa týmto
myšlienkam pri pohľade do svetla horiacej svie-
ce neubránim a ani brániť nechcem. Zanecháva-
jú vo mne príjemný pocit radosti z blížiacich sa
sviatkov. Ing. Jana LABANSKÁ

Kultúrna obec • Kultúrna obec • Kultúrna obec • Kultúrna obec

Mikuláš v MS Všechsvätých
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Srdečne vás zdravíme z Materskej školy
Všechsvätých. Zdraví vás 52 detí a personál,
ktorý ich vychováva a s láskou sa o nich
stará. Naša materská škola je ako jedna veľká
rodina. Čo všetko sme už spolu v tomto
školskom roku zažili? Veľa, veľa a hlavne
pozitívneho, veľa lásky, porozumenia, empatie
a vzájomného pochopenia. A to je veľmi
dôležité.

Teší nás radosť v očiach našich detí, každý
každučičký deň prežitý v škôlke. Teší nás, že
deti necítia povinnosť byť v škôlke. Svedčí o
tom aj obľúbená akcia "Noc bez mamičiek:,
ktorá sa uskutočnila v piatok 4. novembra.
Musíme podotknúť, že sme neočakávali až takú
hojnú účasť detí /21 detí/, ktoré zažili
neopakovateľnú tekvicovú party, večierok s
tekvicovými strašidlami, sviečkami a so
všetkým čo k tomu patrí. Bol to pre detičky
určite nezabudnuteľný večer plný
dobrého pohostenia a spoločnej skvelej
zábavy pri dobrej hudbe. Príjemne
unavené deti potom už sladko
zaspinkali. Ich prvé slová ráno po
prebudení zneli: "Kedy to ešte bude?" 

Vždy je to tak, že niečo končí a
niečo začína. Noc bez mamičiek už bola
minulosťou a my sme sa začali tešiť na
príchod Mikuláša. Pripravovali sme
program, ktorým by sme ho potešili.
Mikuláško dobrý strýčko nás nesklame.
Tak ako každý rok, opäť zavítal do našej
škôlky – pohladkal každé dieťa dokonca

aj pani učiteľky a potešil aj balíčkom.
Ďakujeme mu srdečne a už teraz sa tešíme na
budúci rok, lebo dobre vieme, že on na nás
nikdy nezabudne.

A už je po Mikulášovi, ale blížia sa
čarokrásne sviatky – Vianoce.

S láskou sa pripravujeme. Pripravujeme
vianočný program – "Darček pre malého
dobrého Ježiška". Tešíme sa na "Posedenie pri
jedličke". Potom sa už rozlúčime so škôlkou a
sviatky prežijeme v kruhu najbližšej rodiny.

Príjemné prežitie vianočných sviatkov,
bohatého Ježiška, veľa lásky do srdiečka a
šťastný Nový rok prajú deti z MŠ Všechsvätých
a personál MŠ. Iveta HEGEDÜŠOVÁ,

riaditeľka MŠ Všechsvätých

Som veľmi hladný ...
povedal si nezvyčajný Mikuláš so svojimi

pomocníkmi v noci 6. decembra, keď
navštívil našu škôlku. Asi poznal rozprávku
"Varíš kašu, varíš, ale jesť ju nebudeš...",
pretože neprišiel deti obdarovať, ale okradnúť.
Nezvyčajný Mikuláš neprišiel komínom, ale
cez rozbité okno a vonku ukradnuté
oplotenie. Vzal si všetky deťmi napečené
perníky a veľkého Mikuláša. Spoločne mu
prajeme, aby dostal ešte jednu odmenu –
poriadne bolesti brucha! 

Dohodli sme však s políciou prepojenie
nášho bezpečnostného systému na políciu,
takže od 15.12.2005 polícia už vandalov ľahšie
prichytí priamo pri krádežiach...

Okrem tejto nepríjemnosti sme mali v
škôlke v Buziciach veľmi rušnú jeseň. Krajská
inšpekcia z Košíc nás poriadne preverila vo
všetkých našich činnostiach. V niektorých sme
mali výborné výsledky, v niektorých dobré a

nad niektorými sa musíme
zamyslieť. Tie však prevažne
súvisia s rozpočtom pre našu
škôlku a tak ich zlepšenie bude
pomalšie, závislé od financií.
Výhrady boli vznesené aj k úprave
dvora – aj tu je však negatívnym
faktorom vandalizmus. 

Potešiteľné pre nás a rodičov
bolo konštatovanie, že škôlka ide
dopredu veľmi progresívne,
koncepcia je veľmi dobrá a to
dáva záruky, že deti sú pripra-
vované do meniaceho sa života
naozaj vhodným spôsobom.

Medzi deťmi sú obľúbené najmä angličtina a
počítačový krúžok.

O chvíľu tu máme Vianoce a tak sa
pousilujeme deťom posledný mesiac v tomto
roku ešte nejako spríjemniť. Tento kalendárny
rok bol pre nás úspešný a veríme, že budúci
bude ešte lepší!

Prajeme deťom do nového roka pevné
zdravie a radosť zo života, rodičom
ďakujeme za prejavenú dôveru, Obecnému
úradu patrí poďakovanie za nezištnú
pomoc a podporu. Všetkým spolu praje
kolektív MŠ v Buziciach, zdravie, šťastie a
pohodu v roku 2006!

kolektív MŠ Valaliky - Buzice

Zo života MŠ • Zo života MŠ • Zo života MŠ • Zo života MŠ • Zo života MŠ 

Pre deti a mládež • Pre deti a mládež • Pre deti a mládež
KOŠICKÝ ZLATÝ POKLAD vo VALALIKOCH

Foto: archív MŠ

Foto: archív MŠ

Foto: internet

V sobotu 15. októbra 2005 prebehol v Jum-
bo centre v Košiciach ďalší ročník celoslovenskej
autorskej pesničkovej súťaže KOŠICKÝ ZLATÝ
POKLAD. Táto známa súťaž počas svojej 21-roč-
nej existencie pomohla naštartovať hudobnú ka-
riéru takým spevákom, speváčkam a skupinám
ako sú napr. Peter Nagy, Beáta Dubasová či No
Name. Tento rok sa do súťaže  prihlásilo spolu
114 interpretov, z nich  do finále postúpilo už
len 11. 

Tento rok si poklad odniesla „košicko-valalic-
ká“ kapela GOOD FANCY so skladbou Nekoneč-
ná. Text a hudbu víťaznej piesne zložil spevák ka-
pely Ladislav Urbán, na aranžmánoch sa podieľa-
li aj ostatní členovia kapely: Peter a Pavol Jaka-

bovci, Erik Kuca, Ladislav Rychtárik a Matúš Ferko.
Pre túto mladú kapelu, existujúcu len jeden a pol
roka,  to bol po minuloročnom víťazstve v súťaži
U.S.Steel Talent Night opäť veľký úspech, s kto-
rým vopred nerátali.    Chlapci neskrývali radosť a
prekvapenie z víťazstva. Snaživí mladí konzerva-
toristi získali šek na 15-tisíc korún a možnosť nah-
ratia skladieb v štúdiu rádia Regina. 

Počas večera sa divákom v preplnenej sále
okrem finalistov predstavil Marián Čekovský a
kapela Desmod. Fanúšikovia môžu chlapcov vi-
dieť a počuť hrať na koncertoch, o ktorých sa
viac dozvedia na internetových stránkach
www.goodfancy.szm.sk a www.supermusic.sk.

Mária JAKABOVÁ
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Do pozornosti všetkým 
účastníkom cestnej premávky!

Na cestách okresu Košice  okolie došlo v období od 1.1.2005 do
31.10.2005 k 801 dopravným nehodám. Z tohto celkového počtu dop-
ravných nehôd bolo 13 dopravných nehôd, pri ktorých došlo k usmrteniu
osôb. Pri týchto 13 dopravných nehodách bolo 21 osôb usmrtených. Tieto
čísla sú prejavom nedisciplonovanosti účastníkov cestnej premávky, ktorí
nedodržiavanú a hrubým spôsobom porušujú dopravné predpisy a tým
ohrozujú seba a ostatných účastníkov cestnej premávky. Najzarážajúcejším
faktom je, že vo väčšine dopravných nehôd, pri ktorých došlo k usmrteniu
osôb, bolo u vinníka zistené použitie alkoholu. Stávajú sa prípady, kedy
chodec alebo cyklista pod vplyvom alkoholu sa pohybujú na cestách, kde
svojim správaním ohrozujú svoju bezpečnosť, vytvárajú nebezpečné kolíz-
ne situácie s ostatnými jazdiacimi vozidlami. Dôkazom sú dve dopravné
nehody, pri ktorých došlo k usmrteniu 2 chodcov, ktorí sa pohybovali pod
vplyvom alkoholu na ceste I. triedy.

Pred nami je zimné obdobie, kedy dni sú kratšie, jazda s vozidlom je
únavnejšia z dôvodu zníženej viditeľnosti /dážď, hmla, sneženie/ a práve v
tomto období by mali vodiči vo zvýšenej miere brať ohľad na nemotoro-
vých účastníkov /chodcov a cyklistov/ a naopak. Chodci a cyklisti sú taktiež
účastníkmi cestnej premávky a musia dodržiavať ustanovenia zákona o
premávke na pozemných komunikáciách, ktorý im ukladá určité povin-
nosti. Medzi najdôležitejšie patrí povinnosť chodca používať chodník. Tam,
kde chodník nie je alebo je neschodný, chodí sa po ľavej krajnici, tam,  kde
nie je krajnica alebo je neschodná, chodí sa  čo najbližšie pri ľavom okraji
vozovky. Pred vstupom na vozovku chodec sa musí presvedčiť, či tak mô-
že urobiť bez nebezpečenstva. Na bicykli sa jazdí pri pravom okraji vozov-
ky. Pri zníženej viditeľnosti cyklisti nesmú jazdiť bez osvetlenia bicykla. Zá-
roveň upozorňujeme aj vodičov motorových vozidiel, že podľa §30 ods. 1
zákona č. 315/1996 Z. z. musí mať idúce vozidlo od 15. októbra do 15.
marca počas celého dňa rozsvietené ustanovené osvetlenie.Žiadame vás
aj touto cestou o vzájomnú toleranciu vodičov  chodcov  cyklistov, čím
môžu prispieť k pozitívnemu ovplyvneniu dopravnej nehodovosti počas
zimného obdobia. Okresný dopravný inšpektorát, Košicie - okolie

Krajská výstava 
poľnohospodárskych zvierat

Abovský hlásnik - nové 
mikroregionálne noviny

V dňoch 15. a 16. 10. 2005 organizovalo Združenie chovateľov  SZC-
H ZO Košice I. Krajskú výstavu drobných poľnohospodárskych zvierat.
Tohto podujatia s medzinárodnou účasťou sa zúčastnilo 137 chovateľov zo
Slovenska, Poľska, Maďarska a Českej republiky. Okrem hydiny, holubov,
králikov, oviec a kôz bolo vystavované aj spevavé a okrasné vtáctvo. V 1.
deň výstavy sa konalo odborné posudzovanie vystavovaných zvierat poro-
tou. Druhý a tretí deň patril širokej verejnosti, ktorá si okrem samotného ob-
divovania nádherných zvierat ich mohla aj zakúpiť. Na tejto súťaži našu
obec zastupoval aj pán Marián Vaško, ktorý vystavoval králiky  belgické ob-
ry biele a zajačité. Zvíťazil v kategórii „dospelé jedince“, kde porota oceni-
la samičku belgického obra zajačitého s celkovým dosiahnutým výsledkom
96 magických bodov. Táto 8-mesačná samička váži 9 kg, pričom špičková
norma je 7 kg. Pán Vaško uspel aj s ďalším králikom obrom bielym, ktorý
získal až 2 čestné ceny v kategórii mláďa a cenu sponzorov. 7-mesačný
obor biely váži 6,82 kg pričom špičková norma je 6,5 kg. Profesionálny ko-
níček už priniesol pánovi Vaškovi viacero ocenení. Počas posledných 10-
tich rokov, počas ktorých sa aktívne zúčastňuje súťaží, už získal spolu 9
čestných cien a z toho 2-krát sa jej zriekol v prospech iných chovateľov, čo
svedčí o tom, že túto záľubu nepestuje z lásky k cenám, ale predovšetkým
k zvieratám. Prajeme mu ešte veľa úspechov. Ing. Jana LABANSKÁ

V novembri tohto roka naše domácnosti obohatil Abovský hlásnik,
noviny Mikroregiónu Hornád. Vydavateľom je Združenie obcí mikroregi-
ónu Hornád, noviny budú vychádzať štyrikrát ročne v náklade 6 000 ku-
sov a budú zdarma distribuované do našich domácností cez obecné
úrady. Nulté číslo bolo vydané vďaka projektu Technická pomoc SA-
PARD a bolo celé venované projektu „Uchovávanie, obnova a rozvoj
dedičstva vidieka“. 

Budúci ročník bude venovaný informačným médiám a kanálom v
našom regióne, oboznámime vás so vznikom, doterajšími aktivitami a
plánmi zameranými na rozvoj mikroregiónu. V jednotlivých číslach sa
predstavia postupne všetky obce, ktoré sú jeho členmi, a zaujímaví ľu-
dia, čo v nich žijú.  Dozvieme sa o uskutočnených aj pripravovaných
projektoch a aktivitách v obciach. Priestor dáme aj ostatným subjek-
tom (firmám a združeniam), ktoré v regióne pôsobia a podporujú ho, a
zaujímavým osobnostiam. V novinách sa predstaví Spoločný obecný
úrad v Čani so svojimi úlohami. V stálych rubrikách nájdete kalendár
akcií v jednotlivých obciach na aktuálne obdobie, informácie o školách,
inšpirujúce príklady z našich obcí, vaše odozvy na aktuálne dianie.

Prajeme vám pekné čítanie a tešíme sa na vaše príspevky a podne-
ty. Môžete ich posielať e-mailom na adresu abovhlasnik@zoznam.sk
alebo priamo do redakcie na adresu:

Abovský hlásnik, redakcia
SOCÚ, 044 14  Čaňa Ing. P. URDOVÁ, šéfredaktorka

Citujeme §15 ods.2 VZN č. 13/1996
o pravidlách spolunažívania...

„Povinnosti majiteľov nehnuteľností: majiteľ musí zabezpečiť čisto-
tu a poriadok aj na časti verejného priestranstva, ktorá je bezprostredne
priľahlá k jeho nehnuteľnosti /chodníky, predzáhradky, priekopy, okolie
záhrad a hospodárskych priestorov a pod./. V zimnom období je majiteľ
povinný sa postarať o odhrnutie snehu zo svojho chodníka priľahlého
k jeho nehnuteľnosti. Chodníky musia byť vyčistené každý deň do
7.00 h ráno.“

Žiadame preto všetkých o rešpektovanie tohto všeobecne záväzné-
ho nariadenia obce Valaliky. Je to otázka nielen dodržiavania tohto VZN,
ale predovšetkým vzájomnej tolerantnosti k chodcom, ktorým hrozí
nebezpečenstvo úrazu pri chôdzi po zasneženom a klzkom chodníku.
Ďakujeme.

15. Fašiangový ples
Kresťansko-demokratický klub vo Valalikoch usporadúva už tradične

v období sviatku sv. Valentína Fašiangový ples, ktorý sa uskutoční v so-
botu 11.februára 2006 v kultúrnom dome vo Valalikoch. Vstupné pre pár
je 750,-Sk. Vstupenky si môžete zakúpiť v knižnici alebo u pani P. Kac-
vinskej a H. Jakabovej.   

Vianoce v srdci
Pri názve Vianoce v srdci si mnohí z nás spomenú na niekdajšiu

milú tradíciu prehliadky speváckych zborov. Slovo dalo slovo a snaha
o jej obnovenie mala úspech a tak 8. januára 2006 vás všetkých sr-
dečne pozývame na obnovené stretnutie spevokolov valalickej far-
nosti, ktoré sa uskutoční vo farskom kostole o 14:30 h. Dáme spoloč-
nú bodku vianočnému obdobiu,  odkaz Vianoc si však necháme v srd-
ci po celý rok. 

Rodičia školopovinných detí 
v hmotnej núdzi, pozor!

Poslanci Národnej rady SR prijali v decembri tohto roku novelizáciu
Vyhlášky MPSVaR SR zo 7.9.2004 č. 3950/2004-II/1 podľa ktorej od
1.1.2006 bude rozšírený počet poberateľov príspevkov na stravu a na
učebné pomôcky aj na rodiny, ktoré podľa súčasnej legislatívy nie sú v
hmotnej núdzi avšak patria do skupiny občanov s nízkymi (v zákone de-
finovanými) príjmami. O možnostiach získania takejto pomoci budeme
informovať oprávnených poberateľov. 

Zmena: stravné v hmotnej núdzi sa vypláca na obecnom úrade,
prízemie, číslo dverí 2.

Kvetoslava BAKŠIOVÁ
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Životné prostredie -  to
je to, čo nás zaujíma. 

Stav čistoty vody v riekach na Slovensku
je naozaj alarmujúci: až 80% z celkovej dĺžky
sledovaných tokov sa nachádza v dvoch kvali-
tatívne najhorších triedach, (IV, V.), čo má sa-
mozrejme ďalekosiahle ekologické a zdravot-
né dôsledky. Osud našich riek by mal preto
zaujímať nielen odborníkov, ale aj širokú ve-
rejnosť.

Na rieke Hornád je situácia najhoršia od
Košíc smerom na juh, kde sa kvalita vody zhor-
šuje o jednu až dve triedy vplyvom komunálne-
ho a priemyselného znečistenia z Košíc a inten-
zívneho poľnohospodárskeho znečistenia pod
Košicami. Podobná situácia je aj v znečistení
podzemných vôd, ovzdušia a pôdy. Táto ob-
lasť je dlhodobo nad celoslovenským prieme-
rom v počte nádorových ochorení, ochorení
dýchacích ciest a vo výskyte vrodených vývo-
jových vád.Obce ležiace v južnej časti povodia
Hornádu, medzi Košicami a hranicami s Maďar-
skom založili v roku1992 mikroregión Hornád.
Tvorí ho 16 obcí v blízkosti a väčšina z nich spa-
dá do Košicko-Prešovskej ohrozenej oblasti,
ktorá z hľadiska kvality životného prostredia
patrí medzi 8 najviac znečistených na Sloven-
sku. Preto prioritnou oblasťou pre mikroregión
je oblasť životného prostredia. 

Partnerom pre mikroregión Hornád v rie-
šení tejto problematiky je od roku 1997 občian-
ske združenie SOSNA. Od decembra 2001 mik-
roregión Hornád a o. z. SOSNA začali spoločné
jednania so všetkými zainteresovanými subjek-
tami, ktorí zasahujú svojou činnosťou do kvality
životného prostredia v mikroregióne Hornád.

Jednou z ciest, ako spoločne pracovať na zlep-
šení stavu životného prostredia v mikroregióne
je príprava a realizácia Riečnej koalície a Riečnej
zmluvy.

Čo je Riečna koalícia 
Riečna koalícia je v prvom rade partnerstvo

a spolupráca - jeho členmi sú samosprávy,
správca povodia, firmy, školy, štátne orgány a
mimovládne organizácie, ktoré majú spoločný
cieľ: chcú konkrétnymi krokmi zlepšiť stav ži-
votného prostredia. 

Okrem environmentálneho rozmeru má
Riečna koalícia aj sociálny a ekonomický roz-
mer, prostredníctvom ktorého prispieva k zlep-
šeniu kvality života miestnych obyvateľov. Kaž-
dý  člen Riečnej koalície odpísal Riečnu zmluvu
dokument kde sú stanovené konkrétne záväzky
a aktivity jednotlivých členov, vedúce k zlepše-
niu životného prostredia v povodí a v mikrore-
gióne Hornád.

Tento komplexný prístup ešte na Sloven-
sku nebol aplikovaný a môžeme ho považovať
za pilotný projekt, použiteľný aj v iných povo-
diach na Slovensku. 

Praktické výsledky
Riečnej koalície

V roku 2005 boli definované 3 hlavné úlo-
hy, ktoré sa mali riešiť spoločne,  za spolupráce
viacerých členov Riečnej koalície:

- zazeleňovanie a revitalizácia krajiny- rie-
šenie odpadov a čiernych skládok

- výstavba a propagácia verejných kom-
postovísk

Vklady, ktoré realizovali jednotliví členo-
via v povodí v roku 2005 sa líšili rozsahom aj

dopadom na život v povodí. Škála aktivít bola
široká: od revitalizácie mŕtvych ramien Hor-
nádu, prípravy cyklotrasy po násypoch Hor-
nádu, spolupráce pri tvorbe obecných
kompostovísk a kompostovacích toaliet, vý-
sadby zelene, odstraňovania invazívnych dru-
hov až po realizáciu protipovodňových a pro-
tieróznych opatrení.Okrem vkladov, podporu-
júcich riešenie týchto troch spoločných úloh si
väčšina členov stanovila aj svoje individuálne
vklady, napr. čistenie potokov, jazierok, moni-
toring vody a pod.

Valaliky ako člen 
Riečnej koalície 

Vklady  obce Valaliky do Riečnej koalície
na rok 2005 boli:

1.) Doplnenie verejnej zelene v miestnej
časti Buzice. (partner U.S. Steel Košice a o.z.
SOSNA Košice)

2.) Začatie prác na výstavbe detského ih-
riska za partnerskej spolupráce: obec-obča-
nia-súkromný sektor, včítanie vysadenia vy-
sokej a nízkej zelene. (partner U.S. Steel Koši-
ce)

3.) Ochrana časti koryta potoka Myslavka
vo vlastníctve obce a jeho sprietočnenie. (par-
tner o.z. SOSNA, Košice)

4.) Obnovenie doposiaľ neúspešného
mikrograntového projektu Krajšia obec, vyčle-
nenie 100 000,-Sk. Mikrograntový projekt je
zameraný na skrášľovanie obce, budovanie
športovísk pre deti a mládež.

Viac informácií: www.mrhornad.urad.sk,
www.sosna.sk

Autori článku: Milan TÓTH, starosta obce
Valaliky,  RNDr. Silvia SZABÓOVÁ, o.z. SOSNA 

OBČAN A ŽIVOTNÉ PROSTREDIE

ZAUJÍMATE SA O TO, V AKOM PROSTREDÍ ŽIJETE?
PÝTAJTE SA NA RIEČNU KOALÍCIU V MR HORNÁD

Obecný úrad informuje
Obecné zastupiteľstvo na svo-

jom zasadnutí dňa 14.12.2005
schválilo všeobecne záväzné na-
riadenia a to : daň z nehnuteľnosti,
daň za psa a miestny poplatok za
komunálne odpady a drobné sta-
vebné odpady. 

VZN č. 4/2005  Daň z nehnu-
teľnosti boli tieto zmeny : 

- ročná sadzba z pozemkov sa
zvýšila na 0,4 % zo základu dane,

- ročná sadzba dane z bytov
a nebytových priestorov sa zvýši-
la na 2,50 Sk,pri viacpodlažných
stavbách sa určuje príplatok za
podlažie vo výške 10,- Sk za kaž-
dé 

- ďalšie podlažie okrem prvé-
ho nadzemného podlažia.Zmeny,
ktoré nastali v priebehu kalendár-
neho roka (napr. kúpa, predaj ro-
dinného domu, výstavba drobnej

stavby, stavebné povolenie a
pod.) je daňovník povinný  podať
daňové priznanie do 31. januára
2006. 

Ak ročná daň vyrubená  fyzic-
kej osobe nepresahuje 500,- Sk a
právnickej osobe 5.000,- Sk je
splatná naraz do 31. mája zdaňo-
vacieho obdobia.

V ostatných prípadoch je daň
z nehnuteľnosti splatná v štyroch
rovnakých splátkach  a to prvá
splátka od 31. mája, druhá splátku
do 31. júla, tretia do 30. septem-
bra a štvrtá  do 30. novembra zda-
ňovacieho obdobia.

VZN č. 5/2005 o miestnom
poplatku za komunálne odpady a
drobné stavebné odpady 

boli tieto zmeny :

základná sadzba poplatku je
0,63 Sk na osobu a deň

pre osoby žijúce v spoločnej
domácnosti vo viacčlenných rodi-
nách  je sadzba :

- pre štyri osoby 0,63 Sk na
osobu a deň,

- pre piati a každú ďalšiu oso-
bu vo výške 0,32 Sk na osobu a
deň.Všetky zmeny, ktoré nastali k
1.1.2006 je daňovník povinný
nahlásiť do 31.1.2006 ako aj nah-
lásiť obci skutočnosť, ktorá má
vplyv na vznik alebo zánik  pop-
latkovej povinnosti, prípadne ak
došlo ku zmene už ohlásených
údajov.

VZN č. 6/2005  Daň za psa 

sadzba dane je :    
a) 120,- Sk  ročne za prvé-

ho psa, za druhého a každého
ďalšieho psa  sa zvyšuje sadz-

ba dane o 100 % - pre fyzické
osoby,   

b) 480,- Sk ročne za prvého
psa, za druhého a každého ďalšie-
ho psa sa zvyšuje sadzba dane o
l00 %  pre právnické osoby a pod-
nikateľov.

Daňovník je povinný pí-
somne oznámiť vznik daňovej
povinnosti správcovi dane do
30 dní    od vzniku daňovej po-
vinnosti a v tejto lehote zapla-
tiť daň za zdaňovacie obdobie,
v ktorom vznikla daňová po-
vinnosť. Taktiež je povinný oh-
lásiť do 10 dní každú skutoč-
nosť, ktorá má vplyv na výšku
dane.

Všetky prijaté Všeobecne zá-
väzné nariadenia si môžete prez-
rieť na informačných tabuliach
obecného úradu.

Justína PALENČÁROVÁ
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Futbal

Milí čitatelia športu,
úvodom môjho príhovoru k tým najver-

nejším fanúšikom sa vám chcem poďakovať
za vašu návštevu na našich domácich
zápasoch. Viem, že nie ste spokojní s po-
stavením našich mužstiev. Hlavne od muž-
stva A sme očakávali oveľa viac, ale stále je
to veľmi slabé. Tak ako nám nevyšiel
začiatok nového ročníka, tak ani záver sme
nedokázali vylepšiť naše postavenie v
tabuľke. Len dorastenci nám robia radosť z
výhier vonku aj doma. Zato im celý výbor
ďakuje a hlavne ich trénerovi, aby naďalej
pokračoval v dobrých výsledkoch aj v jar-
nej časti. Žiaci sa nám začínajú komple-
tizovať, lebo dokázali, že vonku im to ide
lepšie než doma. Preto na záver môjho
krátkeho príhovoru sa chcem poďakovať
všetkým tým, ktorí nám pomáhali pri práci
okolo futbalu v obci. 

Skôr, než uzavriem môj príhovor, chcem
ešte zopár vetami vysvetliť neznámemu
občanovi, ktorý sa pýtal starostu obce, či nie je
škoda tých 300 tis. Sk, ktoré dávajú naši
daňovníci na futbal v obci. Len stručne ho

poprosím, aby prišiel 13.1.2006 o 18.30 h na
zasadnutie výboru FC Valaliky.

Na záver prajem všetkým Valaličanom veľa
šťastia, zdravia a veselej pohody do nového
roku. J. R.

V mene všetkých poslancov Obec-
ného zastupiteľstva Valaliky, starostu
obce a zamestnancov obecného úradu
prajeme všetkým občanom pokojné
prežitie vianočných sviatkov a veľa
osobných aj pracovných úspechov v
novom roku 2006.

Valaličan - obecné noviny
Vychádzajú štvrťročne. Registrované OÚ
číslo: OÚ 1/1995 Dr.Čid
Vydáva: Obecný úrad Valaliky
Grafická úprava a sadzba: Ing.Miroslav DANKO
Tlač: EMILENA tlačiareň, Čermeľská 3, Košice
Náklad: 900 ks

Pochvala pred celým Slovenskom
V novembri sme v našom Kultúrnom dome usporiadali slovenský

bodovací turnaj v stolnom tenise starších žiačok. Jeho príprave sa
venoval veľký kolektív zanietených funkcionárov. Oplatilo sa! V
Bratislave na seminári  trénerov z celého Slovenska, ústredná trénerka
mládeže pani Baubnerová priebeh hodnotila slovami: "Vo Valalikoch bola
bodovačka vzorne pripravená na vysokej spoločenskej, športovej aj
organizačnej úrovni. Ďakujem Valalikom!".

Ladislav ANDOR

Vynikajúca reprezentácia školy
Koncom novembra a začiatkom decembra prebehli školské súťaže v

stolnom tenise. Po dvoch kvalifikačných turnajoch si naši žiaci v
súbojoch s Čaňou, Košickou Belou a Nižným Klatovom bez problémov
vybojovali účasť v okresnom kole. To sa uskutočnilo u nás v Kultúrnom
dome vo Valalikoch. Dievčatá i chlapci potvrdili svoje dominantné
postavenie v stolnom tenise v rámci nášho okresu. Bez straty zápasu
suverénne zvíťazili a vybojovali si postup do krajského kola. V herni
Lokomotívy Košice v skupinách nenarazili na vážnejší odpor. V boji o
postup do finále dievčatá zvíťazili nad Dobšinou. Vo finále sme už tretí
raz narazili na Michalovce. Po dlhom a vyrovnanom boji sme zaslúžene
zvíťazili. Obhájili sme prvenstvo z minulého roku a postúpili na
majstrovstvá Slovenska, ktoré sa uskutočnia v júni 2006 v Trnave.
Chlapci v boji o postup do finále nevystihli najlepšiu formu a po najtes-
nejšej prehre 3:4 bojovali s Kluknavou o tretie miesto. Zvíťazili hladko
4:0 a vybojovali bronzové umiestnenie. Vo finále zvíťazilo OŠG Košice

nad Michalovcami 4:0. O úspech sa pričinili aj dvaja naši Rasťo Eliáš a
Daniel Drotár. Na fotografii vám predstavujeme našich úspešných
reprezentantov. Sú to: Ivana Lacková, Mária Kraželová, Marcela
Bartoková, Ondrej Palenčár, Oliver Kováč, Jozef Peterčák a Milan Papcun.
Na fotografii chýba jedna z opôr družstva Dominika Lacková.

Ladislav ANDOR

Stolný tenis 
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